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Jakub Kosek porusza w interpelacjach sprawy terminów realizacji inwestycji w ramach programu „Ciepłe

Mieszkanie”, ograniczenia prędkości hulajnóg elektrycznych na osiedlu Krowodrza Górka, złego stanu

nawierzchni ul. Pękowickiej, niewystarczającego odwodnienia ul. Łokietka oraz zwiększonej populacji

szczurów w rejonie ul. Pielęgniarek. Magdalena Mazurkiewicz interpeluje w sprawie remontów słupków

na pranie, trzepaków na nowohuckich osiedlach.

Radny Jakub Kosek składa do Prezydenta kilka interpelacji. W pierwszej z nich porusza temat

ograniczenia prędkości hulajnóg elektrycznych na osiedlu Krowodrza Górka i poprawy

bezpieczeństwa pieszych na terenie osiedla. Mieszkańcy zgłaszają potrzebę ograniczenia

prędkości hulajnóg na osiedlu poprzez wprowadzenie specjalnej strefy obniżającej prędkość,

gdyż zdarzają się przypadki, kiedy użytkownicy hulajnóg poruszają się z nadmierną prędkością,

co stwarza niebezpieczeństwo wypadków. Radny prosi o wystąpienie do operatorów hulajnóg

elektrycznych z wnioskiem o wyznaczenie stref na osiedlu Krowodrza Górka, w których

prędkość hulajnóg elektrycznych zostanie ograniczona tak, aby zapewnić pieszym

bezpieczeństwo. Kolejna interpelacja Jakuba Koska dotyczy terminów realizacji inwestycji w

ramach programu „Ciepłe Mieszkanie” dla wspólnoty mieszkaniowej przy ul. Stefana

Bobrowskiego 9, która przystąpiła do programu w dniu jego uruchomienia, tj. 12 lipca 2024

roku. Wspólnota, składająca się z trzech mieszkań prywatnych oraz dwóch lokali użytkowych

należących do gminy Kraków, od wielu lat podejmuje starania o przeprowadzenie

termomodernizacji budynku, który jest najstarszym zachowanym obiektem w tej okolicy,

wybudowanym w 1890 roku. Radny szczegółowo opisuje w swojej interpelacji przebieg

procedury składania wniosku przez ww. wspólnotę i pyta Prezydenta z jakiego powodu przyjęcie

Regulaminu udzielania dotacji celowych w ramach Programu Priorytetowego „Ciepłe

Mieszkanie” dla Gminy Miejskiej Kraków trwało aż 3 miesiące i dlaczego wspólnota została

wezwana do uzupełnienia braków formalnych we wniosku dopiero 12 sierpnia. Jakub Kosek

prosi również o wyjaśnienia jaki był powód ustalenia w umowie maksymalnego terminu

realizacji inwestycji do 18 października 2024 r. i czy tak krótki termin może stanowić celowe

ograniczenie możliwości realizacji inwestycji i skorzystania przez wspólnotę z programu. Radny

pyta również do kiedy Gmina Miejska Kraków ma przedstawić wnioski o płatność

Wojewódzkiemu Funduszowi Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej i czy występowano o

przedłużenie tego terminu. Jakub Kosek prosi w interpelacji o przeanalizowanie terminów w

przyszłych programach wspierających termomodernizację dla wspólnot mieszkaniowych, aby

uniknąć sytuacji, w których zbyt krótko ustalone terminy uniemożliwiają realizację inwestycji. W

kolejnej interpelacji radny Kosek pisze na temat złego stanu nawierzchni ulicy Pękowickiej, w

szczególności na odcinku od ulicy Na Zielonki do ulicy Gryczanej. Mieszkańcy wielokrotnie

zgłaszali poważne problemy związane z jakością tej drogi, która po intensywnych opadach

deszczu regularnie ulega zniszczeniu, stając się praktycznie nieprzejezdna. Pomimo

podejmowanych działań polegających na wysypywaniu tłucznia drogowego, metoda ta okazuje

się niewystarczająca. W efekcie przejazd samochodami osobowymi staje się ryzykowny, a piesi,

w tym rodzice z wózkami, zmuszeni są poruszać się po rozmokłym terenie, a brak oświetlenia

na tym odcinku zwiększa ryzyko wypadków, zwłaszcza po zmroku. Radny wnosi do Prezydenta

o przeprowadzenie wizji lokalnej w celu oceny obecnego stanu nawierzchni ulicy Pękowickiej i

ustalenie, jakie działania mogą zostać podjęte w celu jej trwałego utwardzenia, rozważenie

zastosowania alternatywnych technologii utwardzenia nawierzchni niż tłuczeń, które zapewnią

długotrwałą stabilizację drogi oraz zaplanowanie i wykonanie niezbędnych prac związanych z

poprawą oświetlenia na tym odcinku. Kolejnym tematem, jaki porusza radny Kosek jest



niewystarczające odwodnienie ul. Łokietka i zalewanie posesji w rejonie ul. Gospodarskiej oraz

Gryczanej. Mieszkańcy zgłaszają, że mimo przeprowadzonych prac remontowych na ulicy

Łokietka, spływająca woda zalewa okoliczne posesje, co prowadzi do poważnych szkód. Mimo

wcześniejszych zapewnień o wykonaniu odpowiedniego kolektora deszczowego, problem ten

nie został rozwiązany, a właściciele nieruchomości, szczególnie osoby mieszkające w

suterenach, są narażone na regularne zalewanie domów, co prowadzi do poważnych strat

materialnych. Dodatkowym problemem jest przystanek autobusowy w pobliżu posesji nr 276

przy ul. Łokietka, gdzie stale gromadzi się woda. Radny prosi zarówno o przeprowadzenie

kontroli systemu odwodnienia na ulicy Łokietka w rejonie ul. Gospodarskiej i Gryczanej, podjęcie

działań mających na celu trwałe rozwiązanie problemu zalewania posesji, jak i weryfikację

problemu gromadzenia się wody w rejonie przystanku autobusowego przy posesji nr 276 i

podjęcie działań w celu poprawy odprowadzenia wody w tym miejscu. Problem z populacją

szczurów w rejonie ul. Pielęgniarek, Siemaszki, Reja i Zdrowej to kolejny ważny temat jaki

porusza Jakub Kosek. Mieszkańcy zgłaszają liczne problemy związane z obecnością tych

gryzoni, które stają się coraz bardziej uciążliwe i niebezpieczne. Według relacji mieszkańców,

szczury są obecne nie tylko na zewnątrz, ale również wchodzą do mieszkań i na balkony, co

uniemożliwia normalne funkcjonowanie w tym rejonie. Jak wskazują mieszkańcy, mimo

przeprowadzonej w ostatnim czasie deratyzacji, sytuacja nie uległa poprawie, a problem

zamiast zanikać, narasta. Radny apeluje o pilne podjęcie skutecznych działań mających na celu

kontrolę i ograniczenie populacji szczurów w rejonie ul. Pielęgniarek, Siemaszki, Reja oraz

Zdrowej oraz przeprowadzenie analizy skuteczności dotychczasowej deratyzacji i wprowadzenie

dodatkowych środków, które pozwolą na trwałe rozwiązanie tego problemu.

Radna Magdalena Mazurkiewicz, w imieniu mieszkańców os. Teatralnego i innych

nowohuckich osiedli, pyta Prezydenta o remont infrastruktury osiedlowej tj. słupków na pranie,

trzepaków oraz półek przy trzepakach, które stanowią nieodzowną część kultury nowohuckiej i

są też niezwykle istotne dla mieszkańców. Elementy te nie były remontowane od wielu lat i

zamiast służyć - szpecą. Radna prosi o informacje, które jednostki są odpowiedzialne za remont

tej części infrastruktury osiedli, jaki jest termin planowanego remontu ww. obiektów oraz jakie

są planowane inne działania dotyczące nowohuckich osiedli i ich infrastruktury. Radna

podkreśla, że ważne jest zachowanie tradycyjnego charakteru osiedli oraz zapewnienie

mieszkańcom komfortowych warunki do realizacji codziennych potrzeb.

Pełna treść interpelacji jest dostępna TUTAJ.
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